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PIMEC lamenta l’increment de la taxa turística perquè restarà  

competitivitat a les pimes del sector i no promou un model 

turístic prioritzant la sostenibilitat i els àmbits rurals 

L’entitat afirma que la problemàtica en matèria d’habitatge té altres causes alienes al 

sector, i que en cap cas la recaptació resoldrà un problema social d’aquesta dimensió 

Considera que s’hauria de destinar els recursos a l’objectiu marcat per la normativa 

vigent, amb més transparència en la seva gestió per part de les administracions 

Barcelona, 26 de març del 2025. Després que el DOGC hagi publicat l'increment de 

les tarifes de l’impost sobre les estades en establiments d’allotjament turístic, el qual 

entrarà en vigor l’1 de maig, PIMEC ha lamentat aquest nou marc normatiu perquè 

restarà competitivitat a les pimes del sector i no promou un model turístic que 

prioritzi la sostenibilitat i l’àmbit rural, sector que és estratègic a Catalunya. En 

aquest sentit, el president de PIMEC Turisme, Carlos Rabaneda, ha tornat a alertar que 

aquesta despesa se suma a l’alta pressió fiscal i a la resta de costos empresarials, 

els quals poden augmentar amb l’entrada en vigor de mesures com la reducció de la 

jornada laboral o la pujada del Salari Mínim Interprofessional (SMI). 

D’altra banda, després que els representants de PIMEC Turisme, juntament amb altres 

membres d’entitats del sector, hagin reclamat al Govern de la Generalitat que dugui a 

terme un informe econòmic exhaustiu que determini l’impacte negatiu que aquesta 

decisió pot tenir sobre el sector turístic de Catalunya i l’economia del visitant, 

Rabaneda ha mostrat la seva decepció perquè “això no s’ha fet”, tal com els portaveus 

de PIMEC van reclamar personalment a la consellera d’Economia i Finances, al 

Conseller d’Empresa i Treball, al secretari general d’Economia i Finances, i a la directora 

general de Turisme de la Generalitat de Catalunya en diverses reunions.   

El destí dels ingressos recaptats 

Sobre el fet que el 25% de la recaptació es destinarà a polítiques d’habitatge, l’entitat 

considera que la problemàtica en matèria d’habitatge a Catalunya té altres causes 

alienes a l’activitat turística, i que en cap cas la recaptació resoldrà un problema social 

d’aquesta dimensió. PIMEC creu que s’hauria de destinar els recursos recaptats a 

l’objectiu marcat per la normativa vigent, amb més transparència en la seva gestió 

per part de les administracions. 

En relació amb aquesta qüestió ha recordat que el Fons per al Foment del Turisme es 

nodreix dels recursos generats per aquesta taxa als establiments turístics amb l’objectiu 

de promocionar, impulsar i preservar el sector turístic català. Per això, ha tornat a 

reclamar destinar els ingressos recaptats a aquest objectiu marcat per la 

normativa vigent i més transparència en la seva gestió. A més, ha apuntat com a 

prioritat que aquests recursos serveixin per pal·liar la manca d’inversions en totes 

aquelles infraestructures necessàries per garantir una activitat turística correcta com, 

per exemple, en previsió de situacions de sequera, per optimitzar la mobilitat de les 

persones i la connectivitat de Catalunya amb la resta del món, millorar els serveis i la 

gestió de fluxos i l’ús de l’espai públic en zones d’alta afluència turística. 
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